
Budapest Főváros XV. kerületi Önkormányzat 
Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottsága 

KKESB: 111-14/2011. 

J  E G Y Z Ő K Ö N Y V 
                   

Készült a bizottság 2011. július 12-én  
14 50 órakor kezdődő nyilvános, rendkívüli ülésén 

 
 

Helye:  XV. ker. Polgármesteri Hivatal C. épület Díszterem 
            Budapest, 1153 Bocskai u. 1-3. 
 
 
Jelen vannak: 5 fő bizottsági tag  Gyurkovics Miklós elnök 
      Bencsics Lászlóné  
      Németh Angéla   
      Tóth Imre   
      Pénzes Imréné 
   
 
Meghívottként jelen van:         
 
Böröczfy Ferenc a Költségvetési Csoport vezetője,  
Helmajer Lászlóné az Oktatási, Művelődési, Ifjúsági és Sport Iroda vezetője,   
Kovácsné Márkus Éva a Szociális és Egészségügyi Iroda vezetője,  
Németh Tibor a Városgazdálkodási Iroda vezetője,  
Sipos Gábor főépítész,  
Dr. Neszt Kálmán főigazgató főorvos.  
 
 

Gyurkovics Miklós:  Köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 
bizottság 5 fő jelenlétével határozatképes. Ismerteti az ülés módosított napirendjét, a 
sürgősséggel beterjesztett „elszámolási határidő meghosszabbításáról” szóló előterjesztést 
javasolja 1. napirendi pontként felvenni és megtárgyalni. Szót ad Tóth Imre képviselőnek 
ügyrendi hozzászólásra.  

 
Tóth Imre: A bizottsági ülést elnök úr 14.30-ra hívta össze, ezzel 

szemben már 14.50 van. Ő is volt elnök, 5 percet illik várni, utána az ülést meg kell nyitni. Az 
ülések folyamatosan később kezdődnek, mely tiszteletlenség a jelenlévőkkel szemben. Kéri, 
hogy elnök úr a pontosságra fektessen nagyobb hangsúlyt, ha ennek a feltételeit nem tudják 
megteremteni, akkor az ülést későbbre hívja össze, más különben nem fog részt venni az 
üléseken.  

 
Gyurkovics Miklós: Köszöni a kritikát, jogos és igyekszik a jövőben 

ezen változtatni. A bizottságot eredetileg 14.00 órára szerette volna összehívni, de az egyik 
bizottsági tag kérte, hogy később legyen az ülés, bár ez nem befolyásolja a késést. Kérdés, 
hozzászólás nincs, kéri a szavazást a sürgősséggel beterjesztett előterjesztés napirendre 
vételéről, majd a napirend elfogadásáról.  
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KKES 273/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság úgy dönt, hogy a 
sürgősséggel beterjesztett „elszámolási határidő meghosszabbításáról” szóló előterjesztést 
napirendre tűzi.  
(Szavazati arány: 5  igen szavazat, egyhangú) 
 
KKES 274/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság úgy dönt, elfogadja az 
előterjesztett napirendi pontokat, és azok tárgyalási sorrendjét. 
(Szavazati arány: 5 igen szavazat, egyhangú) 
 
 
E l f o g a d o t  t   n a p i r e n d: 
 
1. Előterjesztés elszámolási határidő meghosszabbításáról (Ikt.sz: KKES: 112-

111/2011.)  
Előterjesztő: Gyurkovics Miklós elnök  

 
2. Előterjesztés közalapítvány beszámolójáról  (Ikt.sz: KKES: 112-100/2011.)  

Előadó: Kovácsné Márkus Éva irodavezető  
 
3. Előterjesztés az Egészségvédelmi Közalapítvánnyal kötendő megállapodásra 

(Ikt.sz: 106-245/2011.sz.anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 

 Előadó: Vizér Klára alpolgármester 
 
4. Előterjesztés a XV. kerület Rákospalota, Pestújhely, Újpalota Önkormányzat 

vagyonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról szóló 5/2000. (II. 9.) ök. rendelet 
módosításáról (Ikt.sz: 106-233/2011. sz.. anyag)      „R” 
Előterjesztő, előadó: László Tamás polgármester  

 
5. Előterjesztés a „Miénk itt a tér” című közterület fejlesztési célú közösségi 

programról ( Ikt.sz: 106-237/2011. sz. anyag)    
Előterjesztő, előadó: László Tamás polgármester  

 
6. Előterjesztés az 1956-os emlékkő elbontására és az új emlékmű állításához 

pályázat kiírására (Ikt.sz: 106-238/2011. sz. anyag)      
Előterjesztő: László Tamás polgármester  
Előadó: dr. Novák Ágnes alpolgármester 

 
7. A VASÚTTÓL A SPORTCÉLÚ VÁROSKÖZPONTIG 

Előterjesztés ötletpályázat kiírására, Rákospalota Városrészközpont területére 
eső fejlesztések összehangolására (Ikt.sz: 106-239/2011. sz. anyag)     
Előterjesztő: László Tamás polgármester  
Előadó: dr. Novák Ágnes alpolgármester 
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8. Előterjesztés Budapest Főváros XV. kerület Rákospalota, Pestújhely, Újpalota 

Önkormányzat 2011. évi költségvetéséről szóló 10/2011. (II. 25.) önkormányzati 
rendeletének II. sz. módosításáról  (Ikt.sz: 106-241/2011. sz. anyag)  „R” 
Előterjesztő, előadó: László Tamás polgármester  

 
9. Előterjesztés Budapest Főváros XV. kerület Rákospalota, Pestújhely, Újpalota 

Önkormányzat kötvénykibocsátásáról (Ikt.sz: 106-242/2011. sz. anyag)  
Előterjesztő, előadó: László Tamás polgármester  

 
10. Előterjesztés testvérvárosi kapcsolatok felülvizsgálatáról (Ikt.sz: 106-246/2011. 

sz.. anyag, mely később kerül kiosztásra) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Vizér Klára alpolgármester 

 
11. Előterjesztés a Hubay Jenő alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Pedagógiai 

Szakkönyvtár Alapító Okirat módosításáról (Ikt.sz: 106-249/2011. sz. anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Vizér Klára alpolgármester 

 
12. Előterjesztés a Budapest Főváros XV. kerületi Önkormányzat nevelés-oktatási és 

szociális gyermekjóléti, egészségügyi intézményei alapító okiratainak 
módosításáról (Ikt.sz: 106-250/2011. sz. anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Vizér Klára alpolgármester 

 
 

**************** 
 
 
 
 
1. Előterjesztés elszámolási határidő meghosszabbításáról (KKES: 112-111/2011.) 

Előterjesztő: Gyurkovics Miklós elnök  
 

Gyurkovics Miklós: Kovács Tibor, a Károly Róbert Kereskedelmi 
Szakközépiskola és Szakiskola elnök-igazgatója a korábban kapott támogatás elszámolására  
vonatkozó határidő módosítását kérte. Átadja a szót az Oktatási, Művelődési, Ifjúsági és Sport 
Iroda vezetőjének.  
 
   Helmajer Lászlóné: Az intézmény 2010. tavaszán tanulmányi 
kirándulásra kapott támogatást, melyet eddig nem tudtak felhasználni az átszervezések miatt, 
ezért igazgató úr október 15-ig kéri az elszámolási határidő újabb meghosszabbítását.  
 
   Gyurkovics Miklós:  Kérdés, hozzászólás nincs, kéri a szavazást az 
előterjesztett határozati javaslatról.  
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KKES 275/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság úgy dönt, hogy a Károly 
Róbert Kereskedelmi Szakközépiskola, Szakiskola, Általános Iskola és Óvoda a KKES 
Bizottság 69/2010. (XI.23.) számú határozatával megítélt támogatás elszámolási határidejét 
2011. október 15-ig meghosszabbítja.   
Felelős:    polgármester 
Határidő: 2011. július 12.  
(Jogszabályi Hivatkozás:  a 2011. évi költségvetésről szóló 10/2011. (II.25.) ök. rendelet 7. § (4) 
bekezdés 1. pontja)  
(Szavazati arány: 5 igen szavazat, egyhangú) 
 
 
2. Előterjesztés közalapítvány beszámolójáról  (KKES: 112-100/2011.)  

Előadó: Kovácsné Márkus Éva irodavezető  
 

Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 
Kovácsné Márkus Éva: Az elmúlt időszakban az alapítványok 

munkája vitatott volt, és több vizsgálat is elindult ezzel kapcsolatban. A Pénzügyi és Jogi 
Bizottság átvizsgálta az alapítványok elmúlt 3 éves működését, konkrétan azt, hogy a 
bevételek hogy alakultak, hány százalékban kaptak önkormányzati támogatást és hány 
százalék bevételük volt az 1 %-ból. Az EgészségvédelmiKözalapítvány az elmúlt években 
nem kapott önkormányzati támogatást, azt a pénzt használták fel, melyet a kuratórium egyéb 
módon beszedett. Az alapítványt nem kell megszüntetni, tovább végezhetik a munkájukat. A 
tevékenységet is szeretnék átvizsgálni, ezzel függ össze a következő napirend.  Jelen bizottság 
hatáskörébe beletartozik az alapítvány beszámoltatása, mely vitatott, ha nem kapott 
önkormányzati támogatást. Jelenleg az álláspont az, hogy tájékoztató jelleggel kell a 
beszámolót a bizottság elé terjeszteni, a pénzügyi elszámolást nyilvánosságra kell hozni. A 
beszámolót elkészítették, és a jelenlegi hatáskör szerint is a bizottság hagyja jóvá. A pénzügyi 
része a fontos. Az alapítvány elnöke nem tudott eljönni, de a kuratórium tagja, dr. Neszt 
Kálmán jelen van. Javasolja, hogy a bizottság fogadja el az alapítvány beszámolóját.  

 
Gyurkovics Miklós:  Kérdés, hozzászólás nincs. A beszámoló április 8-

án készült, és jelen időben van feltüntetve az, hogy az ülésekről a Városházi Naplót 
tájékoztatják, de a Városházi Napló már megszűnt. Javasolja a beszámoló elfogadását, 
ismerteti a határozati javaslatot, kéri a szavazást.  

 
KKES 276/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság úgy dönt, hogy a 
Rákospalota-Pestújhely-Újpalota Egészségvédelmi Közalapítvány 2010. évi munkájáról szóló 
beszámolót a KKESB 122-100/2011. számú előterjesztés 1. sz. melléklete szerinti 
tartalommal elfogadja, egyben az alapítvány pénzügyi helyzetéről készített kimutatást 
tudomásul veszi.  
Felelős:    polgármester 
Határidő: 2011. július 30. 
(Jogszabályi Hivatkozás: 1992. évi XXXVIII. törvény és egyes kapcsolódó törvények módosításáról 
1. § e) pontja; 27/2011. (IV.31.) ök. rendelet 7. mellékletének 1.23 pontja)  
(Szavazati arány: 5 igen szavazat, egyhangú) 
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3. Előterjesztés az Egészségvédelmi Közalapítvánnyal kötendő megállapodásra 

(Ikt.sz: 106-245/2011.sz.anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 

 Előadó: Kovácsné Márkus Éva irodavezető 
 

Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 
Kovácsné Márkus Éva: A közalapítvány alapító okiratát is csatolták. 

A megállapodás tervezetben található közhasznú alapfeladatokat az önkormányzat átadja az 
alapítványnak. Az alapítványokkal kapcsolatban felülvizsgálat zajlik, ezért azt javasolják, 
hogy 2011. decemberig történjen meg a hosszabbítás. Szükséges az alapítvány alapító 
okiratának a felülvizsgálata és módosítása.   Az alapítvány közfeladata fontos, és azért, hogy 
ne szűnjön meg, az alapító okiratot módosítani kell. A Városházi Napló több helyen szerepel, 
ezért is szükséges alapító okirat módosítása.  

 
Gyurkovics Miklós:  Kérdés, hozzászólás nincs. Ismerteti a határozati 

javaslatot. kéri a szavazást.  
 

KKES 277/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalásra javasolja a 
képviselő-testület részére „az Egészségvédelmi Közalapítvánnyal kötendő megállapodásra” 
készült előterjesztésben foglaltakat.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. július 13-i rendkívüli képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 5 igen szavazat, egyhangú) 
 

 
 
4. Előterjesztés a XV. kerület Rákospalota, Pestújhely, Újpalota Önkormányzat 

vagyonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról szóló 5/2000. (II. 9.) ök. rendelet 
módosításáról (106-233/2011. sz.. anyag)       „R” 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 

 Előadó: Németh Tibor irodavezető 
 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 

Németh Tibor: A rendelet módosítását a GMK megalakulása tette 
szükségessé, ugyanis a mellékletben a létrehozott, illetve gazdaságilag felügyelt szervezeteket 
fel kell sorolni. A rendelet módosítása során szükséges a Csapi-15 Kft-nek kizárólagos 
jogosítványt adni az általa működtetett csarnokokkal kapcsolatban, ugyanis az átadott 
működési támogatás minden esetben ÁFA mentes működési forma. A Szociális, 
Családvédelmi és Tulajdonosi Bizottság tárgyalta az előterjesztést, egyhangúlag elfogadta, de 
van egy módosító javaslata. A 19. § (1) bekezdés utolsó előtti mondatában a „nem sértő 
kifejezést” javasolja kicserélni „egyező kifejezésre”. Ezt nem tudta befogadni, de ígéretet tett 
arra, hogy a jogászokkal megvizsgáltatja a javaslatot.  
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Gyurkovics Miklós:  Kérdés nincs. A felsorolásban lévő működtetési 

központok között, szerepel a Kolozsvár Utcai Általános Iskola is, melyben az utcát is 
nagybetűvel kell írni. Hozzászólás nincs, ismerteti a határozati javaslatot, kéri a szavazást.  

 
KKES 278/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalásra javasolja a 
képviselő-testület részére „a XV. kerület Rákospalota, Pestújhely, Újpalota Önkormányzat 
vagyonáról, a tulajdonosi jogok gyakorlásáról szóló 5/2000. (II. 9.) ök. rendelet 
módosításáról” szóló előterjesztésben foglaltakat.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. július 13-i rendkívüli képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 2 tartózkodás) 
 
 
 
5. Előterjesztés a „Miénk itt a tér” című közterület fejlesztési célú közösségi 

programról (106-237/2011. sz. anyag)    
Előterjesztő: László Tamás polgármester 

 Előadó: Németh Tibor irodavezető 
 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 

Németh Tibor: A feladatok végrehajtása három lépésben történik meg. 
Az első lépés az, hogy a pályázandó területekről egy térrajzot bocsátanak a lakosság 
rendelkezésére. A helyi képviselők aktív bevonásával történne meg a lakossági egyeztetés. A 
program egy rendkívül szoros határidő betartásával hajtható végre. A képviselők és a lakosság 
feladata az egyeztetések, mely aktív helyszíni részvétellel és a vélemények befogadásával 
párosulna. Ezután történhet meg a pályázat előkészítése és kiírása augusztus 31-ig. A 
pályázatot valószínűleg a Településfejlesztési, Városüzemeltetési, Érték- és 
Környezetvédelmi Bizottság hagyja jóvá. Ebben az évben 3, illetve 6 parkot lehetne nyertessé 
nyilvánítani. A közösségi parkokkal kapcsolatos kérdések megválaszolására segítségül hívja 
Sipos Gábor főépítész urat.  

 
Gyurkovics Miklós:  Jól gondolja, hogy a pályázat kiírása és a 

pályázatok beadása közötti 30 napos határidő számára kevés lehet? Több kérdés nincs, 
megadja a szót az előterjesztőnek, válaszadásra.  

 
Németh Tibor: Az Életképekben és más médián keresztül szólítják 

meg a helyi lakosságot. Az előzetes felmérések alapján határozzák meg a programban 
résztvevőket, tehát közvetlen kiértesítés is történhet. Valóban kevés lehet az idő, ugyanis az 
Életképek c. újságban megjelentetés 2 hetet vesz igénybe, így a pályázat összeállítására és 
benyújtására 2 hét áll rendelkezésre.  

 
Gyurkovics Miklós: Megadja a szót a főépítésznek.  
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Sipos Gábor: A civil szervezet részéről inkább a szándékot kell 
meghatározni, melyről a bíráló bizottság fog dönteni. Ez nem építész ötlet pályázat, inkább a 
szándékok nevesített beadása, melynek a végrehajtásra vonatkozó határideje 2012. tavasza. A 
közösségi tervezés Magyarországon még új kezdeményezés, erre inkább külföldi példa van. 
Az első ilyen alkalom inkább a tapasztalatgyűjtést szolgálja. Azt lehet leszűrni, hogy a 
lakosságot mennyire lehet bevonni a fejlesztésekbe, a cél, hogy a lakosságot minél aktívabban 
bevonják a folyamatba, hogy minél inkább magukénak érezzék a fejlesztéseket.   

 
Gyurkovics Miklós:  Több hozzászólás nincs, ismerteti a határozati 

javaslatot, kéri a szavazást.  
 

KKES 279/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalásra javasolja a 
képviselő-testület részére „a „Miénk a ….. tér” című közterület fejlesztési célú közösségi 
programról” szóló előterjesztésben foglaltakat.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. július 13-i rendkívüli képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 5 igen szavazat, egyhangú) 
 
 
6. Előterjesztés az 1956-os emlékkő elbontására és az új emlékmű állításához 

pályázat kiírására (106-238/2011. sz. anyag)      
Előterjesztő: László Tamás polgármester 

 Előadó: Sipos Gábor főépítész  
 

Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 
Sipos Gábor: A Településfejlesztési, Városüzemeltetési, Érték- és 

Környezetvédelmi Bizottság egyhangúan elfogadta a bontásra vonatkozó határozati javaslatot, 
a pályázat kiírására vonatkozó határozati javaslatot 2 ellenszavazattal és 2 tartózkodással nem 
támogatta. A módosító javaslata, hogy a városrészközpont kialakítására kiírt ötletpályázat 
elfogadása után, abba az ötletpályázatba kerüljön bele az 56-os emlékmű helyszínére kiírt 
pályázat, a tervpályázók ott javasoljanak lehetséges helyszíneket az emlékmű felállítására.  A 
harmadik, a költségvetés módosítására vonatkozó határozati javaslatot a bizottság nem 
támogatta.  

 
Gyurkovics Miklós:  Kérdés nincs. Az előterjesztésben vagy emlékkő, 

vagy emlékmű van feltüntetve, ami kismértékben zavaró. Hozzászólás nincs, ismerteti a 
határozati javaslatot, kéri a szavazást.  

 
KKES 280/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalásra javasolja a 
képviselő-testület részére „az 1956-os emlékkő elbontására és az új emlékmű állításához 
pályázat kiírására” készült előterjesztésben foglaltakat.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. július 13-i rendkívüli képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, 2 ellenszavazat, 0 tartózkodás) 
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7. A VASÚTTÓL A SPORTCÉLÚ VÁROSKÖZPONTIG 

Előterjesztés ötletpályázat kiírására, Rákospalota Városrészközpont területére 
eső fejlesztések összehangolására (106-239/2011. sz. anyag)     
Előterjesztő: László Tamás polgármester 

 Előadó: Sipos Gábor főépítész  
          
  Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 

Sipos Gábor: A 30-as években a tervezett városközpont kialakítása 
megakadt. Nem fejlődött tovább, részben a háború miatt, részben a nagy Budapest kialakulása 
miatt, de a sarokpontokat meghatározták. Ami megvalósult, az nem városközpontként 
funkcionáló építészeti elemekből áll, mint például a benzinkút, a Penny Market, és várható 
egy ALDI áruház építés ise. A pályázat mielőbbi elindítását indokolja, hogy a vasút 
rekonstrukciója már nagyon közel van. A belső szakasz kivitele tendere, ami a Nyugati 
pályaudvartól a Rákospalota-Újpest állomásig tart, hamarosan kiírásra kerül. A cél, hogy a 
vasút már korszerű tömegközlekedési eszközként funkcionáljon.  A mai megközelítése a 
kerület oldaláról siralmas, ezen javítani kellene, az ötletpályázat ezt a célt is szolgálja. Az 
ötletpályázat eredményeit leszűrve egy szabályozási tervmódosításra is sor kerülhet, mely 
idővel egy összehangolt városközpont fejlesztés alapjait szolgálja.  

 
  Gyurkovics Miklós:  Kérdés, hozzászólás nincs, ismerteti a határozati 

javaslatot, kéri a szavazást.  
 

KKES 281/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalásra javasolja a 
képviselő-testület részére „A VASÚTTÓL A SPORTCÉLÚ VÁROSKÖZPONT ötletpályázat 
kiírására, Rákospalota Városrészközpont területére eső fejlesztések összehangolására” készült 
előterjesztésben foglaltakat.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. július 13-i rendkívüli képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 5 igen szavazat, egyhangú) 
 
 
8. Előterjesztés Budapest Főváros XV. kerület Rákospalota, Pestújhely, Újpalota 

Önkormányzat 2011. évi költségvetéséről szóló 10/2011. (II. 25.) önkormányzati 
rendeletének II. sz. módosításáról  (106-241/2011. sz. anyag)   „R” 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 

 Előadó: Böröczfy Ferenc csoportvezető 
 

Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 
Böröczfy Ferenc: A módosítás elsődleges oka, hogy egyes kérdések 

most értek meg döntésre. Valószínűleg a jövőben több, kisebb változtatásokat tartalmazó 
költségvetési módosítások lesznek. Az Államreform Operatív Program keretében volt egy 
pályázat, mely 2009-2010-ben lezajlott. A központi végelszámolás megtörtént, de mivel az 
egész összeget kifizette a kerület, ez a pénz szabad. A 23,5 millió forint beérkezett, melyet az 
általános tartalékba beépítettek. A Palota 15 Kft. üzleti tervének a megvalósítása a cél, a 
bevételi oldalon faiskola kialakítása, közmunka szervezésére és a társaság telephelyeinek a 
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rendezésére kap 10 millió forintot. A módosítás tartalmazza a „Miénk a tér” ötletpályázat 6 
millió forinttal, az 56-os emlékműre további 3,5 millió forint és a Budapesti Önkormányzatok 
Szövetségében való részvételre a törzstőke bevitelre.  Az Észak-Pesti Kórház területén lévő 
fejlesztésekre vonatkozóan is van betervezett összeg. A mentőállomás kialakítására a 
költségvetés 6 millió forintot különített el, melyhez jövőre az OMSZ 100 millió forinttal járul 
hozzá. Az intézményeknek 30 millió forintos felújítási keretet sikerült elkülöníteni, melyből a 
saját tulajdonú intézmények  20 millió forintot kapnak, 10 millió forintot a Tóth István utcai 
Iskola kazáncserére.  

 
  Gyurkovics Miklós:  Kérdés, hozzászólás nincs, ismerteti a határozati 

javaslatot, kéri a szavazást.  
 

KKES 282/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalásra javasolja a 
képviselő-testület részére a „Budapest Főváros XV. kerület Rákospalota, Pestújhely, Újpalota 
Önkormányzat 2011. évi költségvetéséről szóló 10/2011. (II. 25.) önkormányzati rendeletének 
II. sz. módosításáról” szóló előterjesztésben foglaltakat.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. július 13-i rendkívüli képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 4 igen szavazat, 1 ellenszavazat, 0 tartózkodás) 
 
 
9. Előterjesztés Budapest Főváros XV. kerület Rákospalota, Pestújhely, Újpalota 

Önkormányzat kötvénykibocsátásáról (106-242/2011. sz. anyag)  
Előterjesztő: László Tamás polgármester 

 Előadó: Böröczfy Ferenc csoportvezető 
 

Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 

Böröczfy Ferenc: A kötvénykibocsátás 2,5 milliárd forint értékben 
fejlesztési célokat szolgál.  Már most biztosítani kell a fedezetet az önkormányzat 2012-2014. 
közötti időszak fejlesztési céljainak a megvalósítására. A saját felhalmozási bevételek 
csekélyek, a következő években sem lesznek jelentősek. Az ingatlan értékesítés előirányzat is 
kevés, de az abból befolyó összegekből mobilizálható ingatlanokba kellene fektetni. 
Felhasználják, de új célokra nem elég. A bevételekre nem lehet építeni, ugyanis szerény 
összeget tesznek ki. Pályázni szeretnének különböző projektek keretében, de ahhoz önrész 
kell. Minden egyéb fejlesztésre biztosítani kell a forrást, a további takarékosság fokozott 
érvényesítésével. Ebben az évben sikerült olyan költségvetést összeállítani, mely alapján van 
működési eredmény, és ami a korábbi kötvények kamatjait és a tőketörlesztést is kitermeli. 
Minimális odafigyeléssel tartható, biztosítható egy tartósabb működési eredmény is. Részben 
kiadási oldalon vannak tartalékok, novemberben az intézmény szervezeti korszerűsítésének az 
un. II. ütemét a képviselő-testület elé terjesztik. Megvizsgálják a hátralévő intézmények közül 
melyek kerülhetnek a GMK alá, hatékonyan ellátva a gazdasági funkciójukat. Ki kell 
terjednie a hatékony gazdálkodásnak az üzemeltetés, fenntartás feladataira is. Más területeken 
is vannak tartalékok, reálisan nem lehet számítani többletre. Van lehetőség többletbevételre, 
például az iparűzési adóra. 1 %-os növekedés már 50 millió forintot jelent az iparűzési adó 
tekintetében. Világos, hogy Budapest egy kicsit jobban fejlődik.  
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Gyurkovics Miklós:  Kérdés, hozzászólás nincs. Ismerteti a határozati 
javaslatot, kéri a szavazást.  

 
KKES 283/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalásra javasolja a 
képviselő-testület részére a „Budapest Főváros XV. kerület Rákospalota, Pestújhely, Újpalota 
Önkormányzat kötvénykibocsátásáról” szóló előterjesztésben foglaltakat.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. július 13-i rendkívüli képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, 2 ellenszavazat, 0 tartózkodás) 
 
 
Németh Angéla és Tóth Imre távozik az ülésről  
 
 
10. Előterjesztés testvérvárosi kapcsolatok felülvizsgálatáról (106-246/2011. sz.. 

anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 

 Előadó: Helmajer Lászlóné irodavezető 
 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 

Helmajer Lászlóné: Az összes hatályos szerződés alapján igyekeztek a 
testvérvárosokkal elemezni a fennálló kapcsolatokat. Javaslatokat tettek arra, hogy mely 
testvérvárosokkal érdemes fenntartani, melyeket kell megszüntetni, mert már úgysem 
működött és azt is, hogy a XV. kerület merre keressen további kapcsolatokat.  

 
Gyurkovics Miklós:  Kérdés, hozzászólás nincs. Ismerteti a határozati 

javaslatot, kéri a szavazást.  
 

KKES 284/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalásra javasolja a 
képviselő-testület részére a „testvérvárosi kapcsolatok felülvizsgálatáról” szóló 
előterjesztésben foglaltakat.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. július 13-i rendkívüli képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, egyhangú) 
 
 
11. Előterjesztés a Hubay Jenő alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Pedagógiai 

Szakkönyvtár Alapító Okirat módosításáról (106-249/2011. sz. anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 

 Előadó: Helmajer Lászlóné irodavezető 
 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
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Helmajer Lászlóné: A Hubay Jenő intézménynek módosítani kellett az 
alapító okiratát, ugyanis egy jogszabály változott, ami előírta, hogy 2011. szeptember 11-től a 
művészeti ágakat, azon belül a tanszakokat és a főtárgyakat másképp kell feltüntetni. Az 
évfolyamok száma az új rendeletnek megfelelően szerepel. Az intézményben eddig is 
működött a Hubay Ifjúsági Zenekar, a Kamara Szimfonikusok és a Bejajev Kvintett, de nem 
szerepeltek az alapító okiratban, ezért nem pályázhattak és nem igényelhettek rájuk 
normatívát. A következő előterjesztésben látható, hogy az új intézmények megszüntető és 
alapító okiratait beküldték a MÁK-ba, és felhívták a figyelmüket az új szakfeladat rendre, 
miszerint bizonyos szakfeladatokat nem lehet feltüntetni. A Hubay Jenő alapító okiratában a 
szakfeladatok is módosultak. A Magyar Államkincstárral folyamatos kapcsolatban vannak, 
ugyanis a jogszabály nem egyértelmű. Új, egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat-
tervezetet mutat be, ugyanis ami régen kisegítő vagy kiegészítő tevékenység volt, azt ezután 
nem lehet feltüntetni, de az egyéb tevékenységekben feltüntették. Erről írásos állásfoglalást 
fognak kérni a Magyar Államkincstártól.  

 
Gyurkovics Miklós:  Kérdés, hozzászólás nincs. Ismerteti a határozati 

javaslatot, kéri a szavazást.  
 

KKES 285/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalásra javasolja a 
képviselő-testület részére „a Hubay Jenő alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Pedagógiai 
Szakkönyvtár Alapító Okirat módosításáról” szóló előterjesztésben foglaltakat.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. július 13-i rendkívüli képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, egyhangú) 
 
 
12. Előterjesztés a Budapest Főváros XV. kerületi Önkormányzat nevelés-oktatási és 

szociális gyermekjóléti, egészségügyi intézményei alapító okiratainak 
módosításáról (106-250/2011. sz. anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 

 Előadó: Helmajer Lászlóné irodavezető 
 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 

Helmajer Lászlóné: A beküldött alapító okiratok módosítására 
vonatkozóan a MÁK több végzést küldött, melyek alapján remélhetőleg augusztus végén a 
módosítások megtörténhetnek és az új intézmények bejegyzésre kerülhetnek.  

 
Gyurkovics Miklós:  Kérdés, hozzászólás nincs. Ismerteti a határozati 

javaslatot, kéri a szavazást.  
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KKES 286/2011. (VII.12.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság megtárgyalásra javasolja a 
képviselő-testület részére „a Budapest Főváros XV. kerületi Önkormányzat nevelés-oktatási 
és szociális gyermekjóléti, egészségügyi intézményei alapító okiratainak módosításáról” szóló 
előterjesztésben foglaltakat.  
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. július 13-i rendkívüli képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, egyhangú) 
 
 
   Gyurkovics Miklós: Megköszöni a bizottság munkáját és a 
jelenlévőknek a részvételt, a rendkívüli ülést bezárja. A nyár hátralévő részére jó pihenést 
kíván mindenkinek.  
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 

Gyurkovics Miklós  
      elnök 
 
 
 

Gulyásné Végh Katalin 
    bizottsági titkár 


